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P R O T O K Ó Ł  Nr XXII/16 

 

z obrad dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła się w 

dniu 19 maja 2016 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzyła i prowadziła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Janina Cichomska. Sesja rozpoczęła się o godz.15
30

,  

a zakończyła o godz.18
00

 . 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja o rekrutacji do przedszkoli publicznych na rok szkolny 2016 – 2017. 

6. Informacja na temat organizacji i ewentualnych zmian w systemie Oświaty na 

terenie Gminy Cieszyn. 

7. Sprawozdanie za rok 2015 z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2020. 

8. Sprawozdanie za rok 2015 z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz  Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014 - 

2016. 

9. Sprawozdanie z prac Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w roku 2015. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2015. 

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu współpracy gminy Cieszyn z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego na rok 2015. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12.1.  ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy 

Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

12.2. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy 

Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu, 

12.3. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy i najmu na czas nieoznaczony, 

12.4. uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, 

polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzewa – pomnika przyrody, 

12.5. udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Powiatowej Policji w 

Cieszynie, 

12.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa 

z przebudową drogi powiatowej 2624 S – ul. Frysztackiej w Cieszynie na 

odcinku od przejazdu kolejowego do granicy administracyjnej miasta 

Cieszyna”), 
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12.7. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa 

z przebudową drogi powiatowej 2621S – ul. Pikiety w Cieszynie na odcinku 

około 1,3 km”), 

12.8. zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Cieszyna na temat części wydatków z budżetu miasta Cieszyna na rok 2017 

(projekt Burmistrza Miasta),  

12.9. zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Cieszyna na temat części wydatków z budżetu miasta Cieszyna na rok 2017 

(projekt Klubu Radnych CRS),  

12.10. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2016 rok, 

12.11. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

2016 – 2025. 

13.  Stanowisko Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie poparcia działań mających na 

celu utworzenie niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii. 

14. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

15. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

16. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

17. Oświadczenia i sprawy różne. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

 

x x x 

 

 

Przebieg obrad 

 

Ad 1. 

 

Dwudziestą drugą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzyła i prowadziła 

Wiceprzewodniczący Rady, Pani Janina Cichomska. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 17 

radnych. 

 

Ad 2. 

 

Janina Cichomska – zapytała o uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 3. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż w statutowym terminie nie zgłoszono uwag do protokołu z 

sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 28 kwietnia  2016 r., tym samym protokół został 

przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 
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W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad 5. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła Informację o rekrutacji do przedszkoli publicznych na rok 

szkolny 2016/2017. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w Informacją, Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła Informację na temat organizacji i ewentualnych zmian w 

systemie Oświaty na terenie Gminy Cieszyn. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Remigiusz Jankowski – zabierając głos w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

poinformował, że Komisja zapoznała się z informacją i nie wniosła do niej uwag. 

 

Ad 7. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła Sprawozdanie za rok 2015 z realizacji Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2020. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka – zabierając głos w imieniu Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformował, że przedstawi opinię Komisji na zakończenie prezentacji wszystkich 

sprawozdań. 

 

Ad 8.  

 

Janina Cichomska – przedstawiła Sprawozdanie za rok 2015 z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz  Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2014 – 2016. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Rada nie podjęła dyskusji nad Sprawozdaniem. 

 

Ad 9. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła Sprawozdanie z prac Zespołu Interdyscyplinarnego do 

spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w roku 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Rada nie podjęła dyskusji nad Sprawozdaniem. 

 

Ad 10.  

 

Janina Cichomska – przedstawiła Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Rada nie podjęła dyskusji nad Sprawozdaniem. 

 

Ad 11. 
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Janina Cichomska – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu współpracy gminy 

Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego na rok 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka –stwierdziła, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych zapoznała się ze 

wszystkim sprawozdaniami przygotowanymi przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i nie 

wniosła do nich uwag. Komisja wysoko oceniła pracę Ośrodka, doceniając profesjonalizm i 

zaangażowanie. 

 

Czesław Banot – zwrócił uwagę, że w Cel szczegółowy 3.2. Podnoszenie świadomości 

społeczeństwa o potrzebach osób niepełnosprawnych oraz osób długotrwale lub ciężko 

chorych, Działanie 3.2.2. wspieranie rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, liczba 

programów promujących zatrudnienie osób niepełnosprawnych wynosi 0. 

 

Bartosz Tyrna – zauważył, że sprawozdanie mówi o 4 pożyczkach udzielonych 

Stowarzyszeniu Samorządowemu „Olza”. Jest to stowarzyszenie samorządowe i w związku z 

tym zachodzi pytanie, czy nie jest tak, że jest to kredytowanie innych samorządów. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – odpowiedział, iż rzeczywiście od wielu lat Miasto 

wspiera Stowarzyszenie „Olza”. Pożyczki udzielane są ponieważ istnieją ku temu podstawy 

prawne i dlatego, że Cieszyn jest największym beneficjentem programu o którym mowa w 

sprawozdaniu. Na zakończenie stwierdził, że nie działo się to ze szkodą dla organizacji 

cieszyńskich. 

 

Krzysztof Pszczółka – zapytał, czy w tym roku Miasto będzie się zajmować kwestią 

organizacji biura ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – odpowiedział, że w ramach tego zobowiązania podjęto 

się organizacji szkoleń dla organizacji pozarządowych i organizacje chętnie z tych szkoleń 

korzystają. Od najbliższego poniedziałku będą też funkcjonowały stałe dyżury 

merytorycznych jednostek miejskich. 

 

Ad 12.1. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na w/w projektem uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, 
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numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych została przez Radę podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad 12.2. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.3. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy i najmu na czas 

nieoznaczony. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował Radę, że Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 

Bartosz Tyrna – stwierdził, że niepokoi go zapis w uzasadnieniu, który mówi, że brak jest 

możliwości wskazania konkretnej daty rozpoczęcia inwestycji. Zapytał, czy mimo to istnieje 

możliwość szybkiego rozpoczęcia inwestycji. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – odpowiedział, że Miasto Cieszyn jest gotowe do 

rozpoczęcia inwestycji Zintegrowanego Węzła Przesiadkowego. Miasto ufa, że decyzja 

Urzędu Marszałkowskiego w tej sprawie zostanie podjęta zgodnie z planem czyli w czerwcu. 

Jeśli tak nie będzie to Miasto będzie monitować. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy i najmu na czas nieoznaczony 

została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.4. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych 

drzewa – pomnika przyrody. 
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Krzysztof Wantulok – poinformował Radę, że Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na 

potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzewa – pomnika 

przyrody została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.5. 

 

Janina Cichomska - przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował Radę, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Komendy Policji w Cieszynie została przez Radę podjęta. 

 

Ad 12.6. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa z przebudową drogi powiatowej 2624 S – ul. 

Frysztackiej w Cieszynie na odcinku od przejazdu kolejowego do granicy administracyjnej 

miasta Cieszyna”). 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował Radę, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa z przebudową drogi powiatowej 2624 S – ul. 

Frysztackiej w Cieszynie na odcinku od przejazdu kolejowego do granicy administracyjnej 

miasta Cieszyna”) została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.7. 
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Janina Cichomska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa z przebudową drogi powiatowej 2621S – ul. Pikiety 

w Cieszynie na odcinku około 1,3 km”). 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował Radę, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu („Rozbudowa z przebudową drogi powiatowej 2621S – ul. Pikiety 

w Cieszynie na odcinku około 1,3 km”) została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.8. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła projekt II uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2017 (projekt Burmistrza Miasta), przygotowany przez Burmistrza 

Miasta. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – poinformował Radę, że podtrzymuje swój projekt 

uchwały złożony do Rady dwa miesiące temu. Projekt II uchwały zakłada jeden duży projekt i 

3 mniejsze do wartości 50.000,00 zł każdy z nich. Jego zdaniem korzystniejsze jest, aby 

istniała możliwość realizacji jednego dużego projektu, a nie tylko samych małych. 

 

Janina Cichomska – zabierając głos podziękowała Burmistrzowi Miasta za uwzględnienie 

złożonego do projektu uchwały wniosku Klubu Radnych CIS. 

Następnie zapytała p. mecenas, czy Rada może dyskutować zbiorczo na temat obydwu 

projektów uchwał tj. Burmistrza Miasta i Klubu Radnych CRS. 

 

Joanna Gałka – odpowiedziała, że tak, Rada może dyskutować łącznie dwa projekty uchwał. 

 

Janina Cichomska – otworzyła dyskusję również nad projektem uchwały w sprawie zasad i 

trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części 

wydatków z budżetu miasta Cieszyna na rok 2017, zgłoszonym przez Klub Radnych CRS. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poinformowała, że Klub Radnych CER w swoim projekcie starał się 

uwzględnić wszystkie uwagi, które się pojawiły po pierwszej i drugiej edycji budżetu 

obywatelskiego wniesione przez organizacje pozarządowe jak i radnych. Klub podtrzymuje 

stanowisko, że z uwagi na to, iż w ubiegłym roku tak wielka ilość projektów została 

zgłoszona jest potrzeba stworzenia możliwości składania wniosków na małe projekty.  

 

Janina Cichomska – zwróciła uwagę, że w projekcie Klubu Radnych CRS w rozdziale 1 § 1 

zrezygnowano z określenia kwoty, która ma być rozdysponowana w ramach budżetu 

obywatelskiego, co uniemożliwia realizację rozdziału 6 tj. ogłoszenia projektów do realizacji 

w roku 2016, chyba, że Klub zakłada, że procedura będzie przeprowadzana w roku 2017. 
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Gabriela Staszkiewicz – zasady i tryb przeprowadzenia budżetu obywatelskiego zakładają, że 

do rozdysponowania będzie jedynie kwota 300.000,00 zł. Klub wielokrotnie zwracał uwagę, 

że kwota, która ma być przeznaczona na budżet obywatelski powinna rosnąć. Klub zwraca 

uwagę, że będzie to kwota uchwalona w budżecie Miasta na rok przyszłym. Głosowanie nad 

projektami będzie w tym roku, w którym Burmistrz określi konkurs. 

 

Bartosz Tyrna – zwrócił uwagę, że w wypadku żadnej dotychczasowej edycji nie były 

zaplanowane środki w budżecie Miasta na realizację zadań ponieważ to były zadania 

realizowane w roku kolejnym.  

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że jeżeli w tym roku zostanie przeprowadzona procedura 

głosowania, będzie lista rankingowa projektów i te projekty i nie będzie można ogłosić, które 

projekty pójdą do realizacji ponieważ trzeba będzie poczekać do czasu uchwalenia budżetu. 

 

Gabriela Staszkiewicz – ranking projektów powstanie w listopadzie, a wtedy już będzie 

wiadomo jak kwota będzie projektowana w budżecie. 

 

Krzysztof Pszczółka – stwierdził, że jeżeli się okaże, iż projekty są wyśmienite to będzie to 

dodatkowa motywacja do tego, żeby znaleźć trochę więcej środków w przyszłorocznym 

budżecie, ale ogólnie zakłada się, że jest to co najmniej 6 projektów. 

 

Janina Cichomska – zapis w pkt. 2  § 1 mówi, że kwota do rozdysponowania w ramach 

budżetu obywatelskiego zostaje ustalona na dany rok w budżecie Miasta Cieszyna  i w tym 

momencie trzeba byłoby ten zapis zmienić i zapisać, że w projekcie budżetu. Problem polega 

na tym, że nie będzie wiadomo jaka kwota jest do dyspozycji. 

 

Bartosz Tyrna – Burmistrz ogłasza listę rankingową projektów, nie znając jakie środki Rada 

Miejska przeznaczy na funkcjonowanie budżetu obywatelskiego w kolejnym roku, tak to 

obecnie funkcjonuje. 

 

Janina Cichomska – odpowiedziała, że nie ma nic przeciwko temu zapisowi, byłaby jednak za 

tym, że procedura była przeprowadzania w roku następnym.  

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – stwierdził, iż jeśli nie można ustalić kwot, którą chcemy 

przeznaczyć w roku następnym to powinno się wskazać ile projektów przechodzi dalej. W 

jego ocenie zasady powinny być ustalone przed ogłoszeniem procedury przyjmowania 

budżetu obywatelskiego. 

 

Łukasz Bielski – zabierając głos stwierdził, iż jego zdaniem kwota 300 tys. zł jest za mała. 

Idea budżetu obywatelskiego jest taka żeby realizować projekty małe i żeby było ich jak 

najwięcej, bo to motywuje mieszkańców Cieszyna do działania. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż obawia się tego, że o realizacji zadań nie będzie 

decydować wysokość środków finansowych przeznaczonych na budżet obywatelski, tylko na 

który miejscu rankingowym będzie się znajdował projekt, który pewna grupa radnych będzie 

chciała zrealizować, dlatego też wolałaby aby wszystko od początku do końca było 

przejrzyste.  
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Krzysztof Pszczółka – budżet obywatelski w jego ocenie obrazuje potrzeby mieszkańców, 

które są ważne i najważniejsze i to może zmotywować wszystkich radnych żeby szukać 

pieniędzy na realizację pomysłów mieszkańców. 

 

Janina Cichomska – po wyczerpaniu się dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na 

temat części wydatków z budżetu miasta Cieszyna na rok 2017. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, przeciw – 12, wstrzymało się – 0. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2017 nie została przez Radę przyjęta. 

Następnie ogłosiła 5-minutową przerwę. 

 

Po przerwie prowadzenie obrad przejął Przewodniczący Rady Miejskiej p. Krzysztof 

Kasztura. 

 

Ad 12.9. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2017, przygotowany przez Klub Radnych Cieszyński Ruch 

Społeczny. 

 

Gabriela Staszkiewicz – w imieniu Klubu radnych CRS zgłosiła następujące autopoprawki do 

projektu uchwały: w tytule załącznik do uchwały rok 2016 zamienić na rok 2016, w rozdziale 

5 § 5 ust. 6 wykreślić zdanie w nawiasie (a może te same miejsca dla urn?), uporządkować w 

rozdz. 5 § 5 numerację ustępów od ustępu 8 do ustępu 10, w rozdziale 5 § 5 ust. 10 pkt. b 

wyrażenie „przez” zmienić na „na”. Kończąc dodała, że wszystkie załączniki tego projektu 

uchwały są tożsame z załącznikami w projekcie złożonym przez Burmistrza. 

 

Janina Cichomska – odniosła się do zapisu § 1 ust. 2, który mówi, że kwota do 

rozdysponowania w ramach budżetu obywatelskiego zostaje ustalona na dany rok w budżecie 

Miasta Cieszyna. Uważa, że jeśli się uchwala budżet obywatelski na dany rok to za zasadne 

byłoby wpisanie „w budżecie Miasta Cieszyna na rok 2017” bo to nie jest uchwała 

wielokrotnego stosowania. Pkt. e § 1 ust. 5 brzmi: ogłoszenie projektów do realizacji w 

następnym roku”, tutaj również zaproponowała, aby uszczegółowić zapis do roku 2017. 

 

Gabriela Staszkiewicz – odnosząc się do zgłoszonych uwag wyjaśniła, że jest to jednokrotna 

uchwała, mówi o tym tytuł załącznika czyli z 2016 roku. Jeśli chodzi o kwotę, która ma 

zostać przeznaczona na realizację zadań w ramach budżetu obywatelskiego proponują, aby 

móc dyskutować na temat zwiększenia tej kwoty.  

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o wprowadzenie zmiany w § 1 ust. 2 polegającej na tym, 

że wyrażenia „dany” zostanie zastąpione treścią „2016”. Następnie w § 1 ust. 5 pkt. f będzie 

brzmiał „ogłoszenie projektów do realizacji w roku 2017”. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak – zwrócił uwagę, że przez Burmistrza Miasta 

został przygotowany harmonogram, który uwzględnia końcowy termin zgłaszania projektów 
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w okolicach października listopada, trzeba będzie więc ten termin przyspieszyć, aby Rada 

mogła dyskutować o wartościach w przyszłorocznym budżecie. 

 

Janina Cichomska – następnie zaproponowała zmianę w rozdziale 6 § 6 ust. 2 polegającą na 

zmianie wyrażenia „rekomendowanych” na „wybranych” ponieważ Burmistrz Miasta ogłasza 

projekty już wybrane, a nie rekomendowane. 

 

Gabriela Staszkiewicz – w imieniu Klubu Radnych CRS zmianę zaproponowaną przez 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej zgłosiła do projektu uchwały jako autopoprawkę. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej dot. zmiany 

zapisu  w rozdziale 1 § 1 ust. 2 oraz ust. 5 e. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 6 radnych, 11 radnych głosowało przeciwko wnioskowi, 1 

radny wstrzymał się od głosu. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że wniosek został odrzucony. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o zmianę zapisu w rozdziale 4 § 4 ust. 5 polegającą na 

usunięciu z tego ustępu ostatnich dwóch zdań, które mówią o terminach pracy Zespołu ds. 

Budżetu obywatelskiego ponieważ pracę Zespołu reguluje Burmistrz Miasta Zarządzeniem. 

 

Gabriela Staszkiewicz – odpowiedziała, że w poprzedniej edycji zdarzyła się takie sytuacje 

kiedy członkowie Zespołu zaskakiwani byli proponowanymi terminami spotkań. Klub uważa, 

że radni wchodzący w skład Zespołu muszą mieć możliwość brania udziału w obradach 

Zespołu i powinni być informowani z odpowiednim wyprzedzeniem. Posiedzenia Zespołu nie 

powinny kolidować z innymi obowiązkami. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej J. Cichomskiej 

dot. zmiany zapisu pkt. 5 w § 4 rozdział 4. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 6 radnych, 11 radnych głosowało przeciwko wnioskowi, 1 

radny wstrzymał się od głosu. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że wniosek został odrzucony. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2017 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu 

miasta Cieszyna na rok 2017 została przez Radę podjęta. 

 

Janina Cichomska – oświadczyła, że głosowała za podjęciem uchwały ponieważ jest za ideą 

budżetu obywatelskiego. 

 

Ad 12.10. 
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Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2016 rok. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował Radę, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zamiany budżetu Miasta Cieszyna na 2016 rok głosowało, 

18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 

2016 rok została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 12.11. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2016 – 2025. 

 

Krzysztof Pszczółka – przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna 

na lata 2016 – 2025 głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2016 – 2025 została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 13. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt Stanowiska Rady Miejskiej w sprawie poparcia 

działań mających na celu utworzenie niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii. 

Przypomniał, że projekt Stanowiska powstał w związku z szeroką inicjatywą gmin 

województwa śląskiego dot. powstania samodzielnego i niezależnego Instytutu oraz w 

oparciu o wniosek Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, która rekomenduje poparcie tej 

inicjatywy. 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt Stanowiska. 

 

Stanowisko w Rady Miejskiej Cieszyna sprawie poparcia działań mających na celu 

utworzenie niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii Rada podjęła jednogłośnie, 18 

głosami za. 

 

Ad 14. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w 

okresie od dnia 20 kwietnia 2016 r. do dnia 9 maja 2016 roku. 
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Bartosz Tyrna – poprosił o odniesienie się do pkt. 4, rozdział I w zakresie gospodarowania 

mieniem komunalnym, który mówi o zmianie zarządzeń dot. zawarcia umowy użyczenia 

majątku Gminy Cieszyn z czasu określonego na czas nieoznaczony. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – stwierdził, że na to pytanie udzieli odpowiedzi w 

późniejszym terminie, po sprawdzeniu treści zarządzeń i żeby niczego nie pominąć. 

 

Ad 15. 

 

Prowadzenie obrad przejęła Wiceprzewodnicząca Rady p. Janina Cichomska. 

 

Przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania złożyli następujący radni: Cz. Banot, Ł. Bielski, 

J. Cichomska, R. Jankowski,  K. Kasztura,  W. Kluz, K. Kukuczka, I. Kwaśny oraz M. 

Szczypka. 

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 16. 

 

Janina Cichomska - przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania komisji Rady oraz Klubów 

Radnych. 

W okresie między sesjami wniosek złożyli Klub Radnych Cieszyński Ruch Społeczny, Klub 

Radnych Cieszyńska Inicjatywa Samorządowa oraz Komisja Oświaty, Komisja Zdrowia i 

Spraw Społecznych, a także doraźna Komisja ds. sportu i promocji miasta. 

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Krzysztof Kasztura – zabierając głos poinformował Radę, że ze zgłoszonych przez Klub CRS 

zalegają 4 sprawy. Jedna dotyczy uchwały w sprawie ograniczenia czasu funkcjonowania 

instalacji i urządzeń nagłaśniających, następnie są przygotowane dwa projekty uchwały w 

sprawie dróg, chodników i oświetlenia, tutaj jest propozycja, aby do końca tygodnia radni 

zgłosili w tej kwestii swoje propozycje po jednej drodze w okręgu. Pozostaje jeszcze sprawa 

związana z obiektami Cieszyńskiej Drukarni Wydawniczej. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że Klub Radnych CIS jest przeciwny podejmowaniu uchwał 

w sprawie chodników i dróg oraz oświetlenia ponieważ Rada wchodzi tutaj w kompetencje 

Burmistrza Miasta. Ponadto nie określono kryteriów jakie powinny decydować przy ustalaniu 

kolejności remontów. Popierają praktykę z innych miast, gdzie plany remontów dróg 

opracowuje zespół powołany przez Burmistrza Miasta w skład którego wchodzą również 

radni. 

 

Bartosz Tyrna – zabierając głos poinformował, że część dróg wskazanych w załączniku do 

projektu uchwały są to drogi wskazane również przez Miejski Zarząd Dróg. Klub CRS 

chciałby, aby istniały plany w oparciu o które remonty dróg będą realizowane, żeby kryteria 

w tej sprawie były jasne. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – rozmowa o drogach trwa już kilka miesięcy, postulat 

mówiący o stworzeniu zespołu, który ewentualnie skoryguje stosowane obecnie kryteria jest 

dobrym postulatem. Będzie rozmawiał z Przewodniczący Rady, aby sprawę dróg 

doprowadzić do końca. 
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Krzysztof Kasztura – zamykając dyskusję na temat dróg stwierdził, iż Rada bardzo poważnie 

powinna się nad tym problemem zastanowić podczas dyskusji nad projektem 

przyszłorocznego budżetu przeznaczając stosowne kwoty na te cele. 

 

Ad 17. 

 

Krzysztof Kasztura – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Bartosz Tyrna – w imieniu Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny złożył oświadczenie, 

które jak stwierdził jest odpowiedzią na oświadczenie Klubu Radnych Cieszyńskiej 

Inicjatywy Samorządowej dot. Fundacji Rozwoju Przedsiębiorczości Społecznej „Być 

Razem”. 

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił korespondencję adresowaną do Rady Miejskiej: 

 

1. Burmistrz Miasta przekazał Radzie Miejskiej sprawozdania finansowe dotyczące 

budżetu 2015 roku. 

2. Burmistrz Miasta przesłał do zaopiniowania przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu 

kandydatury do przyznania Nagród i Wyróżnień Miasta Cieszyna za wysokie wyniki 

sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym i za osiągnięcia w 

działalności sportowej w 2015 roku. 

3. Do Rady wpłynęło Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działań podjętych w związku z 

uchwałą Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie zamiaru reorganizacji bądź likwidacji 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Cieszynie. 

4. Starosta Cieszyński przekazał do wiadomości Rady Miejskiej oświadczenie Rady 

Powiatu Cieszyńskiego w sprawie strategicznej współpracy z Uniwersytetem Śląskim 

w Cieszynie. 

5. Ognisko TKKF „Ogniwo” wystąpiła z prośbą o rekomendację działalności Klubu, w 

związku z podjętymi działaniami, zmierzającymi do uzyskania statusu organizacji 

pożytku publicznego. Pismo zostało skierowane do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

oraz Burmistrza Miasta. 

6. Państwo K. i T. Radziszewscy ponowili prośbę o nazwanie jednej z ulic Cieszyna 

imieniem majora pilota Pawła Niemca. Pismo zostało skierowane do Komisji 

Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków. 

7. Państwo R. i K. Winter skierowali do rady Miejskiej pismo w sprawie nie stosowania 

się Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Cieszynianka” w Cieszynie do przepisów 

ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi. Pismo zostało 

skierowane do Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z prośbą o opinię oraz 

Burmistrza Miasta. 

 

Następnie odniósł się do planowanej w dniu 9 czerwca br. o godz. 15.00 wspólnej sesji z 

Radą Miejską Czeskiego Cieszyna. Poinformował, że jeden z tematów dotyczyć będzie 

bezpieczeństwa. Będzie propozycja powołania Zespołu ds. bezpieczeństwa proponując, aby w 

jego skład weszło dwóch radnych Rady Miejskiej. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił się do członków Komisji Rewizyjnej informując, że do 23 maja br. 

można składać pytania do Skarbnik Miasta dot. sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 

2015 rok. 
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Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak – poinformował Radę, że na sesję czerwcową 

zostaną przygotowane projekty uchwał w sprawie nadania nazw ulicom z wniosków Komisji 

Urbanistyki. 

 

Bartosz Tyrna – zapytał, ja wygląda postęp prac przy budowie boiska sportowego dla 

Gimnazjum Nr 1. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – odpowiedział, że z informacji Dyrektora placówki 

wynika, iż prace przebiegają zgodnie z harmonogramem. 

 

Ad 18. 

 

Przewodniczący Rady, p. Krzysztof Kasztura, zamknął obrady XXII sesji Rady Miejskiej 

Cieszyna. 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

  

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej

            

   

Monika Praski        Krzysztof Kasztura 

     

       

 

 

 


